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GRAND PRIX 
DLA KGW
Nagrodę otrzymało KGW 
„Sercem Podszyte”  
w Sierakowicach  
w turnieju wojewódzkim.

STYPENDIA 
PRZYZNANE
Starosta Kartuski, Bogdan 
Łapa, przyznał za rok 
szkolny 2022/2023  
- 100 nagród pieniężnych.

SZACHIŚCI 
ŚWIĘTOWALI
Ponad 100 szachistów 
rywalizowało w Kartuzach, 
gdzie przyjechali miłośnicy 
tego sportu z różnych  
miast.
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Stypendia motywacyjne Wójta Gminy Przodkowo
GMINA PRZODKOWO | Wójt Gminy Przodkowo Andrzej Wyrzykowski w dniu 28 września 2023 roku wręczył stypendia o charakterze motywacyjnym za rok szkolny/akademicki 2022/2023.

Stypendia otrzymali uzdolnieni uczniowie klas VII 
i VIII szkół podstawowych, uczniowie szkoły ponad-
podstawowej uczący się w szkołach na terenie Gmi-

ny Przodkowo oraz studenci zamieszkali na terenie 
Gminy.

Głównym celem przyznawania stypendiów jest pro-

mowanie i wyróżnianie uzdolnionej młodzieży oraz 
nagrodzenie ich za naukę.

Za rok szkolny 2022/2023 nagrodzonych zostało 49 
stypendystów za wysokie wyniki w nauce. Na ten cel 
gmina przeznaczyła 65.160 zł.

Oto nagrodzeni:

- stypendyści szkół podstawowych

Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Czeczewie
Zuzanna Czyż, Barbara Bednarczyk, Anna Szyłejko, 

Natalia Jasińska, Adam Węsiora, Kamil Czerwiński, 
Adam Wojtkuński, Oliwia Klein, Maksymilian  
Jankowski, Robert Grablowski, Paulina Krefft, Maja 
Koźlik, Bianka Koźlik, Franciszek Pajdak.

Szkoły Podstawowej im. Ks. Bronisława  
Szymichowskiego w Pomieczynie

Nikola Ziemann, Maria Mallek, Wiktoria Kozłowska, 
Anna Drążkowska, Klaudia Prabucka, Kornelia  
Dawidowska, Karol Merchel, Nikola Mering.

Szkoły Podstawowej w Wilanowie
Dominika Rzeszewicz, Nikola Szulc, Nina Ginter, 

Amelia Sirocka.

Szkoły Podstawowej w Przodkowie
Wiktoria Fularczyk, Milena Frankowska, Julia  

Zientarska, Alicja Elwart, Sandra Świniarska, Sylwia 
Markowska, Zofia Stromska, Hanna Babul, Amelia 
Riegel, Robert Gliszczyński.

- stypendyści szkoły ponadpodstawowej

Powiatowego Zespołu Szkół im. rtm. Witolda  
Pileckiego w Przodkowie

Jakub Kryszewski, Róża Robakowska, Wiktoria  
Rudzis, Weronika Bruhn

oraz studenci
Agata Żak, Weronika Pionk, Natalia Nowak,  

Przemysław Oczk, Dominika Reszuta, Joanna Czapp, 
Martyna Leman, Sandra Leman, Paulina Markowska.

Źródło: UG Przodkowofo
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Poseł Marek Biernacki pełnił ważne funk-
cje rządowe m.in. Ministra Spraw Wewnętrz-
nych i Ministra Sprawiedliwości oraz samo-
rządowe - Wicemarszałka Województwa 
Pomorskiego. Od lat wspiera różne inicja-
tywy i działania na rzecz Kaszub i powiatu 
wejherowskiego, podejmuje też ważne tema-
ty ogólnopolskie.

Redakcja GWE24 - Gdy był Pan ministrem 
sprawiedliwości forsował Pan projekt jawno-
ści oświadczeń majątkowych. Zamierzał Pan 
wprowadzić zmiany w ustawie o oświadcze-
niach majątkowych rozwiązujący problem 
deklarowanej rozdzielności majątkowej 
wśród osób pełniących funkcję osób publicz-
nych. Sprawa wraca dziś w związku z poja-
wiającymi się zarzutami ukrywania majątku 
przez premiera Matusza Morawieckiego.

Marek Biernacki - Majątek osób pełniących 
funkcje publiczne powinien być jawny, co 
potwierdzono umieszczając w szeregu ustaw 
obowiązek składania oświadczeń majątko-
wych. Właśnie ostatnio, za sprawą artykułów 
prasowych o majątku premiera Morawiec-
kiego i jego żony, powróciły kontrowersje 
wokół rozdzielności majątkowej wśród osób 
pełniących najwyższe funkcje publiczne i ich 
małżonków. Przepisanie majątku na żonę 
staje się często metodą ukrywania majątku 
przed opinią publiczną. Z całą pewnością 
chcemy doprowadzić do sytuacji , w której 
niektóre kategorie osób publicznych będą 
musiały publikować dane dotyczące swoich 
małżonków niezależnie od deklarowanej 
rozdzielności. Dotyczyć to musi co najmniej 
członków rządu – premiera, wicepremierów, 
ministrów oraz  wiceministrów. Należy to 
uczynić niezwłocznie, na jednym z pierw-
szych posiedzeń Sejmu nowej kadencji.

Czy nie będzie to stanowić naruszenia pry-
watności tych osób?

W żadnym wypadku nie jest to ingerowanie 
w ich prawo do prywatności, ponieważ decyzja 
o objęciu danego stanowiska i jej konsekwen-
cje są świadomym i podejmowanym wspólnie 
przez oboje małżonków aktem woli. Uczestnic-
two w życiu publicznym nie jest przymusem, 
ale wiąże się z nim szereg obowiązków i stan-
dardów.

Niedawno postulował Pan na konferencji 
prasowej w Sejmie zakończenie inwigilacji 
Polaków w internecie. Nie chodziło tu tylko 
o głośne sprawy polityczne, ale codzienność 
każdego z nas.

Na sprawę należy patrzeć szerzej, w kon-
tekście zmian cywilizacyjnych. Po pierwsze  
w Polsce dostęp do szybkiego internetu po-
winien być gwarantowany przez państwo, 
jednocześnie Polacy powinni wiedzieć, jak 
ich dane są zabezpieczone i kto ma do nich 
dostęp. To państwo powinno gwarantować 
bezpieczeństwo danych Polaków przechowy-
wanych i przetwarzanych w systemach infor-
matycznych. Dlatego też należy wprowadzić 
w polskim prawie możliwość uzyskania przez 
obywateli informacji,   kto, kiedy i po co miał 
dostęp do danych o konkretnym obywatelu, 
zgromadzonych w rejestrach państwowych. 
Pozwoli to uniknąć sytuacji, które miały miej-
sce z udziałem ministra Niedzielskiego, kiedy 
to czerpał informacje o swoim adwersarzu  
z państowego rejestru NFZ-u.

- Na koniec, jakie Pana zdaniem postulaty 
programowe są najważniejsze dla powiatu 
wejherowskiego i Kaszub?

- Tak jak mówiłem nie raz, sprawą honoru dla 
mnie jako pomorskiego posła jest budowa ob-

wodnicy północnej tzw. OPAT-u. Jest to 
ostatnia z wielkich regionalnych in-
westycji infrastrukturalnych, którą 
musimy zrealizować i jest dla na-
szego regionu absolutnie koniecz-
ne. Tak jak dokończenie Trasy 
Kaszubskiej do Słupska wraz  
z remontami dojazdów do niej, 
kompleksowa modernizacja linii 
kolejowej nr 202 na trasie Gdy-
nia – Słupsk, remont dworców  
i przystanków kolejowych na tej 
trasie, unowocześnienie kolei 
SKM w celu poprawy szybkości 
oraz komfortu jazdy. Na tych 
inwestycjach skorzystają miesz-
kańcy powiatu wejherowskiego, 
Kaszub i Pomorza.  Musimy 
też doprowadzić w ramach 
aglomeracji pomor-
skiej do wprowa-
dzenia tzw. „jed-
nego biletu” oraz  
u s p r a w n i e n i e 
k o m u n i k a c j i 
publicznej – 
autobusowej 
w otul inie 
Wejherowa 
i w powie-
cie. Musi-
my przeć 
do przo-
du, bo 
z o s t a -
niemy 
w 
tyle.
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O jawności życia publicznego i inwigilacji 
Polaków, jak również o programie dla 
Kaszub i powiatu wejherowskiego

POWIAT | Rozmawiamy z pomorskim posłem Mariem Biernackim, który w nadchodzących wyborach do Sejmu RP kandyduje jako lider z listy 
„Trzecia Droga” PSL i Polska 2050 Szymona Hołowni.
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Pozyskano kolejne 
środki na drogi
GMINA PRZODKOWO | Gmina Przodkowo cały czas aktywnie 
uczestniczy i składa wnioski do naborów ogłaszanych w ramach Rzą-
dowego Funduszu Rozwoju Dróg. 

W kolejnej edycji - edycji 2024 środki pozyskano na:
- budowę odcinków dróg gminnych w Czeczewie (ul. Spacerowa  

i ul. Długa). Na tej drodze powstanie nawierzchnia z kostki betonowej 
na odcinku 200 mb wraz z chodnikiem z kostki betonowej gr. 6 cm, 
kanał technologiczny, kanalizacja deszczowa i oświetlenia

oraz
- drogę w Warzenku (ul. Wrzosowa). Tutaj powstanie nawierzchnia  

z płyt betonowych typu YOMB na odcinku 550 mb wraz z chodnikiem 
z kostki betonowej i kanałe technologicznym. Będzie to kontynuacja 
rozpoczętych już remontów, których realizacja przypadnie od czerwca 
2024 do sierpnia 2025 roku i wyniesie 3 471 581 zł.

Z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg przebudowano odcinki dróg 
gminnych: Pomieczyno - Rąb, Pomieczyno (ul. ks. Borka) - wartość ro-
bót to 4 267 885 zł a także wyremontowano odcinki dróg gminnych 
w Przodkowie (ul. Łąkowa) Kczewo – Małkowo i Pomieczyno Rąb.  
W ramach tych środków do wykonania w przyszłym roku został odci-
nek drogi Pomieczyno – Rąb. Całkowity koszt to 3 856 697 zł.

W sumie wartość wszystkich wymienionych robót to 11 589 163  
z czego dofinansowanie wyniesie 50 % czyli 5 798 051,50zł. Drugie tyle 
dołoży Gmina Przodkowo.

Źródło: UG Przodkowo
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W Chwaszczynie realizowana będzie budowa 
na ul. Słowackiego i fragmencie ul. Żerom-
skiego (łącznie 0,85 km). Koszt tej inwesty-
cja szacowany jest na 5 161 254 zł przy  
2 580 627 zł  wsparcia z Rządowego  

Funduszu Rozwoju Dróg 2024.
Kolejny projekt drogowy z dofinansowaniem 
znajdzie się w Baninie. Tam zakładane są 
prace na odcinku 1,87 km ulicy Pszennej. 
Planowana wartość projektu wynosi  
4 805 000 zł (w tym dofinansowanie z RFRD 
7 402 500 zł). 
Prace nie ominą Żukowa, gdzie zadania będą 
realizowane a ul. Heweliusza oraz fragmen-
cie ul. Batorego w (łącznie 0,86 km). W tym 
przypadku koszt inwestycji wynieść ma  
5 240 852 zł, z czego 2 620 426 zł pocho-
dzących z programu.
Przewiduje się realizację tych zadań na 2024 
rok, a wszystkie projekty drogowe zostaną 
zrealizowane z oświetleniem, odwodnieniem 
oraz chodnikami.
Źródło: zukowo.pl

PONAD 12 MLN ZŁ DOFINANSOWANIA NA 
ULICE W GMINIE ŻUKOWO
GMINA ŻUKOWO | Z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 2024 dofinansowanie otrzy-
mały trzy drogowe projekty w Gminie Żukowo. Kwota robi wrażenie.

fot. pixabay.com

Nowy budynek OSP
GMINA STĘŻYCA | Ochotnicza Straż Pożarna w Stężycy już niebawem zostanie zmodernizowana 
i będzie prezentowała się tak jak na przedstawionej wizualizacji.

Zadanie inwestycyjne jest na etapie zatwier-
dzonego pozwolenia na budowę, w ramach 
którego obiekt będzie rozbudowany o nowe po-
mieszczenia, zaś istniejące przejdą całościowy 
remont. W części po dawnym urzędzie gminy 
zostaną stworzone 3 mieszkania komunalne dla 
osób, które straciły dach nad głową w trakcie 
pożarów lub wichur, dodatkowo wydzielony zo-
stanie magazyn obrony cywilnej oraz pomiesz-
czenia użytkowe dla członków OSP Stężyca.

Projekt zostanie dofinansowany w ramach 
metropolitalnego ZIT, program Fundusze Eu-
ropejskie dla Pomorza 2021-2027 pn. „Poprawa 
efektywności energetycznej budynku Ochotni-
czej Straży Pożarnej w Stężycy”. Wnioskowa-
na kwota dofinansowania ok- 6 500 000,00 zł. 
Całkowita wartość zadania – 10 000 000,00 zł.

Na zdjęciu dla porównania przedstawiono 
stan obecny budynku oraz wizualizację.

Źródło: UG Stężyca fo
t. 
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SP W CZECZEWIE Z DEFIBLYRATOREM
GMINA PRZODKOWO | Dzieki dofinansowaniu z programu „Wzmocnij Swje Otozenie” 
szkoła otrzymała specjalistyczny sprzęt oraz odbędą się w niej szkolenia.

Szkoła Podstawowa im. Jana Pawła II w Czeczewie 
dzięki grantowi pozyskanemu od PSE w ramach 
programu „Wzmocnij Swoje Otoczenie” przez 
Stowarzyszenie Przyjaciół Szkoły w Czeczewie 
została wyposażona w defibrylator AED. Dodat-
kowo będą przeprowadzone szkolenia z udzie-
lania pierwszej pomocy dla pracowników szkoły, 
uczniów i mieszkańców.
- Otrzymaliśmy już monitor multimedialny po-
trzebny do prowadzenia szkoleń, również zakupio-
ny z grantu. Dziękujemy.
Program „Wzmocnij Swoje Otoczenie” to ogól-
nopolski program grantowy realizowany przez 
Polskie Sieci Elektroenergetyczne S.A., skierowany 
do samorządów i ich jednostek – np. przedszkoli, 
szkół, bibliotek czy ośrodków pomocy społecznej, 
oraz do organizacji pozarządowych, które chcą 
wprowadzać ważne i długotrwałe zmiany w swoim 
otoczeniu.
Źródło: UG Przodkowo

fot. UG Przodkowo

- Słowa uznania należą się wszystkim 
Kołom, poziom turnieju był wysoki, 
choć poza rywalizacją, liczyła się dobra 
zabawa - mówi Burmistrz Gminy Żuko-
wo Wojciech Kankowski. - Cieszę się, że 
mogliśmy gościć Was w Żukowie i mam 
nadzieję, że bawiliście się dobrze.

Wyniki wszystkich kategorii:
Kategoria Produkt tradycyjny: „Do-

bre, bo z ziemniaka”
Zwycięzca:KGW Lasowice Wielkie
Kategoria Tablica: „Tradycje zatrzy-

mane w kadrze”
Zwycięzca: KGW Gnieżdżewo
Kategoria Moda: „Czy w tej kreacji 

będzie mi ciepło?”
Zwycięzca: KGW Rzeżęcin
Kategoria Scenka: „Fakty wydarze-

nia, informacje z okolicy na wesoło”
Zwycięzca: KGW Unichowianki
Kategoria Piosenka: „Piosenka jest 

dobra na wszystko”
Zwycięzca: KGW Przywidz
Grand Prix: KGW Sercem Podszyte  

w Sierakowicach
XVIII Turniej Kół Gospodyń Wiej-

skich Województwa Pomorskiego to 
wydarzenie, na które przyjechało osiem 
kół z województwa pomorskiego (te 
które zwyciężyły w swoich powiatach).

Jury w składzie: Piotr Hałuszczak (prze-
wodniczący, prezes zarządu Wojewódz-
kiego Związku Rolników, Kółek i Orga-
nizacji Rolniczych), Katarzyna Jasińska 
(zastępczyni dyrektora PODR w Luba-
niu), Aleksander Jankowski (II wicewoje-
woda pomorski), Edyta Kudeń (inspektor 
z Departamentu Środowiska i Rolnictwa 
UMWP) i Krystyna Narożnik (przew. 
KGW w Skowarczu, laureata z 2022 r.).

Oceniało przygotowane kreacje, pio-
senki, kabarety i potrawy, tablicę o tra-
dycjach zatrzymanych w kadrze. Nie 
było to łatwe zadanie bo poziom zaan-
gażowania i przygotowania wszystkich 
kół był ogromny.

- Jesteśmy zaszczycone i szczęśliwe 
że główna nagrana Grand Prix 2023 
r. powędrowała do nas. Jednocześnie 
gratulujemy wszystkim uczestniczką  
i dziękujemy za wspólny czas. Nasze po-
dziękowania chcemy również skierować 
do: Gminy Sierakowice i Pani Sekretarz 
Eweliny Lila za obecność i wsparcie. 
Dziękujemy również Powiatowi Kartu-
skiemu oraz Panu Staroście Bogdanowi 
Łapa za obecności i wsparcie, Oddzia-
łowi Stare Pole PODR w Lubaniu za or-
ganizacje wydarzenia i nagrody – pisze 
w swoich mediach społecznościowych 
KGW Sierakowice Sercem Podszyte.

Źródło: UG Sierakowice, UG Żukowo

Grand Prix Turnieju KGW Województwa 
Pomorskiego dla KGW z Sierakowic

GMINA SIERAKOWICE | Dobry humor, rywalizacja, pyszności na talerzach i wspaniała atmosfera - tak w skrócie podsumować można XVIII edycję 
Turnieju Kół Gospodyń Wiejskich Województwa Pomorskiego. Grand Prix tym razem powędrowało do KGW „Sercem Podszyte” w Sierakowicach.
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XVII Targi Produktów Ekologicznych 
były po raz drugi organizowane przez 
Powiat Kartuski. Współorganizatorami 
byli: Pomorskie Stowarzyszenie Pro-
ducentów Ekologicznych BioPomorze 
oraz Pomorski Ośrodek Doradztwa Rol-
niczego w Gdańsku. Pomocną dłonią 
wspierała wydarzenie również Gmina 
Kartuzy.

Wydarzenie otworzył Wicestarosta 
Piotr Fikus wraz z gospodarzem miasta 
Mieczysławem Grzegorzem Gołuńskim.

Głównym założeniem organizowanej 
już po raz 17. imprezy jest promocja 
rolnictwa ekologicznego, certyfikowa-
nych artykułów ekologicznych i zdrowe-

go sposobu odżywiania. Na kilkunastu 
stoiskach można było nabyć płody rolne 
i produkty pochodzące z certyfikowa-
nych gospodarstw ekologicznych, sery, 
a także miód i kosmetyki naturalne.

Swoje specjały proponowały również 
członkinie Kół Gospodyń Wiejskich  
z terenu powiatu. Na ich stoiskach moż-
na było zaopatrzyć się pyszne ciasta, 
przetwory i inne znakomitości.

W powiatowym konkursie na „najład-
niejsze stoisko wystawiennicze” zwycię-
żyło Koło Gospodyń Wiejskich z Mezo-
wa.

Podczas tegorocznej edycji targów nie 
zabrakło stoisk edukacyjnych. Funda-

cja Rozwoju Uniwersytetu Gdańskiego 
przygotowała stoisko z zakresu ochrony 
środowiska i ekologii morza. Dodatko-
wą atrakcją była strefa relaxu, edukacja 
poprzez gry i zabawy z licznymi nagro-
dami.

Ku uciesze najmłodszych zorganizo-
wano animacje np. „polowanie” na bań-
ki mydlane czy pajęczą sieć z pluszaka-
mi oraz zabawę z DJ-ami.

- XVII Targi Produktów Ekologicz-
nych na kartuskim Rynku bez wątpie-
nia były okazją do miłego i smacznego 
spędzenia czasu na świeżym powietrzu. 
Już teraz zapraszamy na przyszłoroczną 
edycję – zachęca Starostwo Powiatowe 
w Kartuzach.

Źródło: Starostwo Powiatowe w Kar-
tuzach

17. edycja Targów Produktów Ekologicznych
POWIAT | Na Rynku w Kartuzach można było skosztować zdrowej, ekologicznej żywności. Nie brakowało naturalnych kaszubskich specjałów i dobrej zabawy.
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2 mln zł na budowę ciągu 
pieszo-rowerowego
GMINA ŻUKOWO | 2 mln zł dofinansowania pozyskała 
Gmina Żukowo na II etap budowy drogi dla pieszych  
i rowerów przy drodze gminnej Przyjaźń – Skrzeszewo.

Wsparcie przyznano w ramach 6. edycji Rządowego Programu 
Inwestycji Strategicznych Polski Ład. Co ważne, na I etap zadania 
Gmina Żukowo pozyskała 1 002 500,00 zł wsparcia z Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg. To zadanie jest już w fazie otwarta ofert. 
Każdy z powyższych etapów zakłada budowę nawierzchni o długo-
ści około 1km (łącznie 2 km.)

Jednocześnie przypominijmy, że trwa budowa chodników przy 
ul. Żurawiej w Czaplach oraz przy ul. Leśnej w Niestępowie.

W planach są już również kolejne podobne zadania:
• budowa ciągu pieszo- rowerowego na trasie Żukowo- Borkowo
• budowa drogi dla pieszych z kostki betonowej przy ul. Mickiewicza 

w Chwaszczynie
• budowa dróg dla pieszych z kostki betonowej przy ul. Polnej  

w Chwaszczynie
• budowa drogi dla pieszych z kostki betonowej przy ul. Macierzy 

Szkolnej i ul. św. Floriana w Sulminie
• budowa ścieżki pieszo-rowerowej przy ul. Rolniczej w Baninie
• budowa chodnika przy ul. Jarzębinowej w Leźnie.

Źródło: UG Żukowo

fo
t. 

U
G

 Ż
uk

ow
o



expressy.pl Wtorek, 10 października 20236

REKLAMA 3/2023/PR-Media-Group/PR

- Ten czas wspominać będziemy jako 
owocny, ale i bardzo pracowity. Bowiem 
minione 20 lat to prawie 3 tys. godzin spo-
tkań roboczych, to repertuar zbudowany 
z około 200 pozycji, to ponad 400 prezen-
tacji przed publicznością. To prezentacje 
w różnych regionach Polski (poza po-
morskim – w jedenastu województwach) 
oraz występy na Ukrainie. To udział  
w wydarzeniach o randze międzynarodowej  
i ogólnopolskiej, osiągnięcia w festiwa-
lach, przeglądach i konkursach, wydaw-
nictwa fonograficzne, teledyski, wykona-
nia przed kamerami TVP, obecność na 
falach rozgłośni radiowych, w mediach 
elektronicznych oraz w wydawnictwach 
prasowych. To także wyróżnienia przy-
znawane za krzewienie kultury kaszub-
skiej oraz zaszczyt wielokrotnego repre-

zentowania Gminy Żukowo, Powiatu 
Kartuskiego i regionu Kaszub – wspomi-
na Zespół „Kaszubki”.

Te dwadzieścia lat to również okres 
licznych zmian kadrowych, przez zespół 
przewinęło się w tym czasie 28 osób;  
z aktualnego, 25 osobowego, składu peł-
nym stażem pochwalić mogą się 3 osoby, 
Był to też czas widocznych transformacji, 
zespół rozpoczął swą muzyczną przygodę 
z akompaniamentem jednego instrumen-
tu – akordeonu, a teraz towarzyszy im 
wspaniała, rozbudowana kapela.

- Podsumowując – śmiało możemy po-
wiedzieć, że przebyliśmy długą drogę,  
a wszystko co za nami sprawiło, że jesteśmy 
zgraną grupą, doskonale znamy kierunek 
w którym podążamy i chcemy dopisać do 
naszego życiorysu kolejne strony. Zapew-

ne życie zespołu nie byłoby tak barwne  
i bogate, gdyby nie ludzie których mieliśmy 
szczęście spotkać na swej drodze (osoby 
prywatne, przedstawiciele organizacji, in-
stytucji i firm) i okazana nam przez Nich 
bezinteresowna pomoc i wsparcie, bez któ-
rych zespół praktycznie nie mógłby funk-
cjonować. Wszystkim za wszystko dzięku-
jemy – przekazuje Zespół „Kaszubka”.

Jubileuszowe uroczystości rozpoczęła 
Msza Św. w kościele parafialnym pw. św. 
Apostołów Szymona i Judy Tadeusza, 
sprawowana w intencji zmarłych człon-
ków zespołu oraz w intencji wszystkich, 
którzy stanowili i stanowią zespołową 
rodzinę. Zadbano przy tym oczywiście  
o kaszubską oprawę muzyczną Mszy Św.  
i kaszubską liturgię słowa.

Po Mszy Św. członkowie zespołu, wraz 
z zaproszonymi gośćmi, udali się do bu-
dynku Strefy Kultury, gdzie miała miejsce 
druga część uroczystości.

Swoją obecnością zaszczycili nas: Piotr 
Fikus – Wicestarosta Powiatu Kartuskiego 
- wraz z małżonką; Mieczysław Woźniak 
– Przewodniczący Rady Powiatu Kartu-
skiego; Tomasz Szymkowiak – Wicebur-
mistrz Gminy Żukowo; Witold Szmidtke 
– Przewodniczący Rady Miejskiej w Żu-
kowie; ks. Piotr Gruba – Proboszcz Parafii 
pw. św. Apostołów Szymona i Judy Tade-
usza w Chwaszczynie; ks. Stanisław Bach 
– Dziekan Dekanatu Luzińskiego; ks. 
Czesław Las – Dziekan Dekanatu Żukow-

skiego; Aleksandra Rogalewska-Kania 
– Dyrektor Ośrodka Kultury i Sportu  
w Żukowie; Monika Spychalska – Wi-
cedyrektor Ośrodka Kultury i Sportu  
w Żukowie; Tomasz Fopke – Prezes 
Rady Chórów i Zespołów Kaszubskich;  
Jolanta Wiercińska, Jacek Fopke i Tadeusz  
Klawikowski – Radni Rady Miejskiej  
w Żukowie; Aleksandra Nosel – Sołtys 
Sołectwa Chwaszczyno; Krzysztof Glaza – 
Prezes Jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej  
w Chwaszczynie; przedstawiciele stowarzy-
szeń, delegacje zaproszonych chórów i ze-
społów, byli członkowie zespołu „Kaszubki”, 
a także przyjaciele, sympatycy i bliscy.

Drugą część uroczystości wypełnił ju-
bileuszowy koncert zespołu, do którego 
wstępem był odtrąbiony przez Andrzeja 
Galińskiego sygnał na bazunie. Zespół 
„KASZUBKI” działa pod patronatem 
Ośrodek Kultury i Sportu w Żukowie.

- Gratulacje z okazji Jubileuszu dla 
Wszystkich Członków Zespołu, dużo 
zdrówka, uśmiechu i sukcesów na kolejne 
20 lat działalności w propagowaniu kultu-
ry kaszubskiej życzył - Wicestarosta Kar-
tuski Piotr Fikus.

Źródło: Powiat Kartuski, Zespół „Ka-
szubki”

20 - lecie Zespołu „Kaszubki”  
z Chwaszczyna POWIAT | Jubileusz XX-lecia działalności obchodził Zespół „Kaszubki” z Chwaszczyna. 20 lat 

– ktoś powie, że to niewiele, ale z perspektywy ludzkiego życia to jednak całkiem sporo.
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Zapraszamy do  
Banku Spółdzielczego  
w Sierakowicach
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Kandyduje Pan do Sejmu z listy 
KO w okręgu gdyńsko-słupskim. 
Dlaczego zdecydował się Pan na 
taki krok?

Od zawsze miałem żyłkę społecznika, 
która w połączeniu ze sportową deter-
minacją i uporem dają mi energię do 
działania. Wielokrotnie angażowałem 
się na rzecz innych w akcjach charyta-
tywnych dla osób chorych, poszkodo-
wanych czy odnośnie adopcji zwierząt. 
Większość moich trofeów sportowych 
przekazałem na aukcje charytatyw-
ne. Więc niewiele tego mi już zostało 

i przyszedł czas inaczej spożytkować 
energię. Po prostu lubię działać na 
rzecz innych, a jak jeszcze są to inicja-
tywy wnoszące dużo dobrego dla lokal-
nej społeczności, to chyba nie mogłem 
odmówić. Warto powiedzieć, skąd  
w ogóle wziął się ten pomysł. Do startu 
zachęcił mnie Michał Pasieczny, bur-
mistrz Rumi, też były sportowiec, któ-
ry przekonał mnie, że ta część nasze-
go regionu potrzebuje przedstawiciela  
w Warszawie, aby skutecznie zabiegać 
o środki centralne na inwestycje w na-
szym regionie. Z dużą chęcią skorzy-

stałem z tego zaproszenia. Natomiast 
poparcie środowiska przedsiębiorców, 
nauczycieli i społeczności sportowej 
tylko utwierdza mnie w przekonaniu, 
że to była dobra decyzja.

Jak Pan podchodzi do tych wy-
borów jako kolejnego epizodu  
w życiu?

Niewiele było w moim życiu wydarzeń, 
które można nazwać epizodami. Jak się 
w coś angażuję, to na całego i tak też jest 
w tym przypadku. Bardzo liczę, że uda 
mi się zdobyć poparcie wyborców na 
poziomie, który da mi mandat poselski. 
To byłby ważny moment w moim ży-
ciu i jestem na niego gotowy. Program 
wyborczy jest z jednej strony ambitny,  
a z drugiej strony realny. Liczę, że wybor-
cy dadzą mi szansę na jego realizację.

Jakie będą Pana cele, gdyby udało 
się dostać do Sejmu?

Celów jest kilka: jeden z obszaru roz-
woju infrastruktury, która otworzy dro-
gę do inwestycji.  Drugi związany jest  
z wyrównaniem szans mieszkańców re-
gionu, możliwością szybkiego i dogod-
nego korzystania z ofert pracy, edukacji 
oraz zajęć dodatkowych poprzez rozwój 
kolei, a trzeci z edukacją, sportem i zdro-
wiem mieszkańców naszego regionu. 
Będę zabiegać o rozwój połączeń drogo-
wych z portem – przedłużenie obwod-
nicy Trójmiasta do portu i stoczni, aby 
zapewnić szybki tranzyt, odkorkowując 
arterie i podnieść komfort życia miesz-
kańców północnych terenów naszego 
województwa. Równocześnie stworzenie 
tej drogi pozwoli na skomunikowanie 
kilku tysięcy hektarów, jakie zostały już 
zarezerwowane pod inwestycje na pół-
nocy Gdyni, Rumi, południu Kosakowa, 
aż po Redę. To obszar, na którym może 
powstać kilkadziesiąt tysięcy miejsc 
pracy. To byłoby koło zamachowe dla 
rozwoju całego naszego regionu. Dru-
gim moim projektem jest rozwój linii 

kolejowych na trasie Gdynia-Słupsk i na 
zachód Polski, co pozwoliłoby mieszkań-
com tych terenów komfortowo dostać się 
do rozwijanych terenów inwestycyjnych, 
ale także – znacznie wcześniej – do Trój-
miasta do pracy, szkoły czy na zajęcia do-
datkowe dla dzieci i młodzieży. To duża 
szansa dla tych gmin na przeciwdziałanie 
odpływowi młodych ludzi do Trójmiasta. 
Przy komfortowych warunkach dojaz-
du do pracy nie musieliby oni zmieniać 
miejsca zamieszkania i przeprowadzać 
się do Trójmiasta. To by oznaczało tak-
że, że nie będą zmuszeni zaciągać kredy-
tów i obniżać poziom życia, aby spłacać 
nowe mieszkania. Nieruchomości poza 
Trójmiastem są znacznie tańsze, a jeże-
li mają swoje miejsce zamieszkania, to 
będą mogli pozwolić sobie na zupełnie 
inny poziom życia, niż w sytuacji, gdy-
by musieli zaciągać idący w setki tysięcy 
kredyt bankowy.

Angażuje się Pan też w różne ak-
cje charytatywne. Jak ważne jest 
dla Pana takie społeczne wspiera-
nie potrzebujących, ale też m.in.: 
zwierząt?

Oczywiście jest bardzo ważne. Po pro-
stu lubię pomagać, a poza tym satysfak-
cja z sukcesu akcji oznaczającego czyjeś 
życie lub zdrowie jest bezcenna i trudna 
do opisania. Każdy, kto tego posmako-
wał wie, jak wyjątkowe są to emocje i już 
nie zawróci z tej drogi. 

Jest Pan byłym piłkarzem, najbar-
dziej znanym z gry w Arce Gdynia. 
Jak Pan zapatruje się na obecną sy-
tuację w tym klubie?

Trudno jest mi patrzeć na stan klu-
bu w obecnej sytuacji i puste trybuny  
podczas meczów domowych. Ligowe 
spotkanie powinno być świętem piłkar-
skim, na które przychodzą fani całymi 
rodzinami, to radość, emocje i duma 
po każdym zwycięstwie. Arkę stać 
na znacznie lepszy poziom sportowy  
i lepsze wyniki, ale do tego potrzebni są 
kibice i zmiany właścicielskie, na które 
wszyscy czekamy.  W mojej opinii to, co 
dzieje się obecnie w klubie, dłużej trwać 
nie może.

Przemysław Schenk

Piłkarz z żyłką społecznika
RUMIA | Jest znany z kariery piłkarskiej głównie w pomorskich klubach, ale też z zaangażowania w akcjach charytatywnych. Rafał Siemaszko 
zdradził m.in.:, dlaczego postanowił kandydować w najbliższych wyborach do Sejmu.
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Wyniki konkursu ogłosiła Minister 
Zdrowia.
Dofinansowanie otrzymają:
- Uniwersyteckie Centrum Klinicz-
ne - 11 341 500 zł
- Samodzielny Publiczny Specjali-
styczny Zakład Opieki Zdrowotnej 
w Lęborku - 9 841 583 zł
- „Zdrowie” Sp. z o.o. - 14 995 000 
zł
- Szpital Specjalistyczny im.  
J. K. Łukowicza w Chojnicach -  
6 300 000 zł
- Szpital Specjalistyczny w Koście-
rzynie - 4 870 000 zł
- Powiatowe Centrum Zdrowia Sp. z o.o. 
w Kartuzach - 5 604 923 zł.
Środki pochodzą z subfunduszu 
modernizacji podmiotów leczniczych wyod-
rębnionego z Funduszu Medycznego. Termin 

realizacji inwestycji to koniec 2025 roku.

Źródło: Starostwo Powiatowe w Kartuzach

NIEMAL 53 MLN ZŁ DLA POMORSKICH SOR-ÓW
POWIAT | Kwotę 52 953 006 zł łącznie otrzyma sześć pomorskich szpitalnych od-
działów ratunkowych na modernizację, przebudowę lub doposażenie.

fot. Starostwo Powiatowe w Kartuzach

Kolejne wsparcie finansowe 
dla szkoły w Baninie
BANINO | Gmina Żukowo otrzymała drugie dofinansowanie zewnętrzne na rozbudowę placówki szkolnej w Baninie.

Całe wsparcie finansowe w wy-
sokości 750 tys. zł pochodzi z pro-
gramu „Inwestycje w oświacie”. 
Sam Burmistrz Banina zaznacza, że 
wspomniane środki odciążą budżet 
i pozwolą na zaoszczędzenie fun-
duszy, które zostaną wydane na ko-
nieczne wyposażenie placówki przy 
ul. Lotniczej.

W ramach całego zadania budo-
wana jest szkoła, która ma pomieścić 
ok. 700 uczniów, a łączna powierzch-
nia użytkowa wynosi 5304,94 m2. 
W obiekcie znajdzie się m.in.: 26 sal 
lekcyjnych, stołówka, zaplecze szat-
niarskie dla dzieci, czy sala sportowa 
z odpowiednim zapleczem.

Źródło: zukowo.pl fo
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Uroczystość rozpoczęła się Mszą Święta 
w kolegiacie pw. WNMP, którą poprowa-
dził biskup pomocniczy Diecezji Pelpliń-
skiej Arkadiusz Okroj. Następnie liczne 
delegacje i poczty sztandarowe przeszły 
ulicą Klasztorną do Parku Solidarności.

Na scenie nastąpiło wręczenie odzna-
czeń osobom zasłużonym dla pomor-
skiego łowiectwa i myślistwa. Wśród nich 
znaleźli się m.in. Wojewoda Pomorski 
Dariusz Drelich, starosta kartuski Bogdan 
Łapa i burmistrz Kartuz Mieczysław  
Gołuński.

Istotną częścią obchodów było również 
poświęcenie oraz podpisanie wniosku  
o nadanie nowego sztandaru Zarządowi 
Okręgowemu PZŁ w Gdańsku.

Organizatorzy Hubertusa przygotowa-
li wiele atrakcji dla mieszkańców i gości. 
Koła łowieckie oraz leśnicy rozstawili na-
mioty, w których można było skosztować 
kuchni myśliwskiej, a także znaleźć nieco 
rozrywki, połączonej z edukacją o lasach.

Pod sceną odbywał się pokaz psów my-
śliwskich, można było również zobaczyć 
kucyki oraz alpaki. Ponadto przygoto-
wano pokazy sokolnicze i wiele różnych 
konkursów. Dla zgromadzonych pod 
namiotami serwowano myśliwski bigos  
i pieczonego dzika. Na zakończenie moż-
na było pobawić się przy rockowych ryt-
mach granych przez zespół Golden Life.

Organizatorem jubileuszowego Hu-
bertusa był Zarząd Okręgowy Polskie-
go Związku Łowieckiego w Gdańsku,  
a współorganizatorem Powiat Kartuski  
i gmina Kartuzy przy pomocy Kartuskie-
go Centrum Kultury.

Źródło: Starostwo Powiatowe w Kar-
tuzach

Hubertus Pomorski - święto 
kultury i tradyc ji łowieckiej

POWIAT | W Parku Solidarności w Kartuzach w 100 – lecie istnienia Polskiego Związku Łowieckiego odbył się Hubertus Pomorski, czyli święto 
kultury i tradycji łowieckiej.
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Ponad milion złotych dla gminy Kartuz na remont
KARTUZY | Kartuski samorząd uzyskał dotację na modernizację oraz zaadaptowanie budynku przy dworcu integracyjnym w Kartuzach na potrzeby organizacji pozarządowych.

W zakres tego projektu wchodzi I etap przebudowy 
i adaptacji budynku mieszkaniowo-usługowego na 
cele publiczne, gdzie powstanie Centrum Organizacji 
Pozarządowych. 

W ramach pierwszego etapu przebudowy planowa-
ne są prace rozbiórkowe dobudówki, czy wewnątrz 
obiektu. Ponadto, zostaną wykonane elementy kon-
strukcyjne klatki schodowej. Przygotowany będzie 

szyb windowy oraz izolacja termiczna dachu. Dojdzie 
do modernizacji dachu oraz montażu stolarki okien-
nej i drzwiowej zewnętrznej.

Drugi etap tego projektu zakłada dokończenie adapta-
cji, montaż windy, roboty wykończeniowe, roboty insta-
lacyjne wewnątrz i na zewnątrz. Finalnym elementem 
będzie wyposażenie budynku, aby dostosować go na 

potrzeby siedziby organizacji pozarządowych.
Odnowiony budynek będzie przeznaczony do dzia-

łań dla lokalnej społeczności, w tym organizacjom 
pozarządowym. W zamyśle ta inwestycja ma na celu 
budowanie wspólnot lokalnych, czy wzmacnianie go-
spodarki na szczeblu lokalnym.

Źródło: kartuzy.plfo
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Najzdolniejsi uczniowie szkół ponad-
podstawowych, uczący się na terenie 
powiatu kartuskiego, którzy wykazali 
swoje znaczące osiągnięcia w działal-
ności popularnonaukowej, twórczej 
i społecznej, zostaną uhonorowani 
jednorazowym stypendium w kwocie 
1500 zł.

Wśród beneficjentów znaleźli się:

Zespół Szkół Ogólnokształcących 
nr 1 w Kartuzach:

Julia Klinkosz, Agnieszka Kotłowska, 
Paulina Węsierska, Wiktor Laska, 
Weronika Formela, Amanda Labuda, 
Kamil Makurat, Igor Baranowski,  

Helena Bronk, Wiktoria Daleka, Szymon 
Drywa, Maksymilian Elas, Agata  
Felkowska, Jagoda Felskowska, Martyna 
Felskowska, Mateusz Formela, Anna 
Frankowska, Aleksandra Gmurek,  
Jakub Goll, Oliwia Grzonka, Julian-
na Hinc, Łukasz Hinc, Anna Jarząbek,  
Paweł Jereczek, Laura Joskowska,  

Weronika Konkol, Szymon Koszałka, 
Szymon Kuchta, Kinga Kuziemkowska, 
Natalia Leszek, Julia Lewków, Zuzanna 
Malek, Weronika Mielewczyk, Malwina 
Migawa, Marcin Młyński, Marta  
Muszyńska, Julia Plichta, Grzegorz 
Pulit, Jagoda Rychert, Aleksandra  
Serkowska, Maria Stamirowska, Antoni 
Świątkowski, Alicja Treder, Arkadiusz 
Treder, Monika Tusk, Nikodem  
Warmowski, Monika Wenta, Karolina 
Dampc

Zespół Szkół Zawodowych i Ogól-
nokształcących w Kartuzach:

Szymon Tomaszewski, Wiktoria 
Biernat, Wiktoria Cybula, Oliwia  
Daleka, Łukasz Gołąbek, Adrian Gosz, 
Alicja Penkowska, Patrycja Serkowska, 
Dominik Wałaszkowski, Wiktoria  
Żołądz, Roksana Mielewczyk, Antonina 
Zdrojewska, Patrycja Żmuda, Adriana 

Zielińska

Powiatowy Zespół Szkół w Siera-
kowicach:

Zuzanna Mielewczyk, Maciej  
Massowa, Julita Hewelt, Nikola Bronk, 
Anna Machola, Paulina Myszk, Diana 

Cichosz, Patrycja Hinca, Kinga  
Pobrucka, Szymon Górlikowski,  
Patrycja Joskowska, Ewa Marczyńska, 
Alicja Teresa Myszk, Alicja Faustyna 
Myszk, Amelia Syldatk, Kinga Domaszk, 
Joanna Tandek, Dominika Płotka, 
Amelia Płotka

Powiatowy Zespół Szkół w Somo-
ninie:

Paweł Wroński, Natalia Piepiórka, 
Mateusz Partyka, Oliwia Brylowska, 
Wiktor Kitowski, Magdalena Grotha, 
Julia Głodowska, Teresa Miłosz,  
Kornelia Paczoska, Emilia Cyrzan,  
Daria Flisikowska, Krystian Okaz, 
Amelia Walkusz, Katarzyna Riegel, 
Maciej Patoka, Dominika Ballerstadt, 
Anna Kaczykowska, Zofia Jońska

Zespół Kształcenia i Wychowania 
w Stężycy:

Karolina Skoneczna

Źródło: Starostwo Powiatowe w Kar-
tuzach

Stypendia Starosty Kartuskiego 
przyznane POWIAT | Starosta Kartuski, Bogdan Łapa, przyjmując rekomendację Komisji Stypendialnej, 

przyznał za rok szkolny 2022/2023 - 100 nagród pieniężnych.
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Kolejne dofinansowania 
dla Powiatu Kartuskiego
POWIAT | Powiat Kartuski otrzyma kolejne środki finansowe na poprawę bezpieczeństwa Miesz-
kańców Powiatu Kartuskiego. Prezes Rady Ministrów Mateusz Morawiecki zatwierdził listę zadań 
objętych dofinansowaniem z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg - 2024.

Powiat Kartuski otrzyma łącznie 10 238 252 zł 
na realizację 2 zadań wieloletnich:

- Przebudowa Drogi Powiatowej Gołubie - 
Szymbark - kwota dofinansowania - 5 057 950 zł, 
- zadanie 3 letnie.

- Budowa Drogi Powiatowej Babi Dół - Borowo 
- kwota dofinansowania - 5 180 302 zł, - zadanie 
2 letnie.

Otrzymane dofinansowanie stanowi 50% warto-
ści kosztorysowych tych zadań.

Powstaną również kolejne ścieżki pieszo-rowe-
rowe w Powiecie Kartuski.

Powiat  Kartuski  otrzyma dof inansowanie  
w wysokości 2 490 000 zł na budowę chodników  
z dopuszczeniem ruchy rowerowego na odcinkach:

- Kartuzy - Prokowskie Chrósty - 1,5 km,
- Miszewo - Tokary - 2,4 km,

- Kolonia - 1,4 km,
- Lniska - Niestępowo - 1,2 km.
Otrzymane dofinansowanie z Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg - „Poprawa bezpie-
czeństwa”, stanowi również 50% wartości tych 
zadań.

Po podpisaniu umowy z Wojewodą Pomor-
skim Dariuszem Drelichem Powiat Kartuski 
niezwłocznie ogłosi przetarg na te zadania.

- Powiat Kartuski bardzo dziękuje Woje-
wodzie Pomorskiemu Dariuszowi Drelich za 
pomoc i wsparcie, gdyż umożliwi to budowę  
i przebudowę kolejnych odcinków Dróg Po-
wiatowych – odpowiada Starostwo Powiatowe 

w Kartuzach.
Powiat Kartuski otrzyma również dofinansowa-

nie z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 
Powiat Kartuski otrzyma dofinansowanie na 3 za-
dania remontu Budynku Starostwa Powiatowego 
w Kartuzach przy ul. Dworcowej 1 w wysokości 
1 135 000 zł:

- remont dachu - 500 000 zł,
- wymiana okien i drzwi wewnętrznych wraz  

z wykonaniem klimatyzacji - 488 000 zł,
- wykonanie przebudowy i remontu wewnątrz 

budynku - 147 000 zł. 
W sumie Powiat Kartuski otrzyma kwotę –  

13 863 252 zł.

Źródło: Starostwo Powiatowe w Kartuzach
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Zatrzymano poszukiwanych

Kierowca z zakazem  
i pasażer z narkotykami 

POWIAT | W ciągu kilku dni kartuscy policjanci zatrzymali cztery osoby poszukiwane, które dopuściły 
się różnych czynów. Mężczyźni trafili już do więzienia, gdzie będą odbywać kary pozbawienia wolności.

POWIAT | Zatrzymaniem mieszkańca powiatu kartuskiego zakończyła się policyjna kontrola 
drogowa. 35-letni pasażer miał przy sobie narkotyki, a kierowca jechał pomimo dożywotniego 
zakazu prowadzenia pojazdu.

Do policjantów z kartuskiej komendy każdego dnia 
wpływają kolejne nakazy doprowadzenia i listy goń-
cze, na podstawie których funkcjonariusze wszczynają 
poszukiwania. Celem mundurowych jest znalezienie 
miejsca pobytu tych osób i ich zatrzymanie. Powód 
ukrywania się przed wymiarem sprawiedliwości może 
być tylko jeden, chęć uniknięcia kary i pozostania jak 
najdłużej na wolności.

Funkcjonariusze zatrzymali czterech mieszkańców 
powiatu kartuskiego, którzy byli poszukiwani sądowy-
mi zarządzaniami doprowadzenia do zakładu karnego 
lub aresztu śledczego. Wśród nich byli sprawcy mię-
dzy innymi takich czynów jak niepłacenie alimentów, 
posiadanie narkotyków, czy jazdę pod wpływem alko-
holu.

Pierwszy zatrzymany to 37-latek, który poszukiwany 
był za popełnione przez niego przestępstwo dotyczące 

niepłacenia zasądzonych alimentów. Sąd skazał męż-
czyznę na 10 miesięcy kary pozbawienia wolności. 
Drugi to 29 latek, który ma do odbycia 6 miesięcy kary 
pozbawienia wolności za jazdę pod wpływem alkoho-
lu, pomimo cofniętych uprawnień.

Do aresztu na 44 dni trafił także 29-latek poszuki-
wany listem gończym za posiadanie narkotyków. Za to 
samo przestępstwo przed wymiarem sprawiedliwości 
ukrywał się 23-latek, który ma do odbycia karę 44 dni 
pozbawienia wolności.

Zatrzymani mężczyźni zostali doprowadzeni do ko-
mendy, gdzie funkcjonariusze sporządzili dokumen-
tację procesową, a następnie zgodnie z decyzją sądu 
poszukiwani mężczyźni trafili do zakładu karnego.

Źródło: KPP Kartuzy 

Kilka dni temu policjanci otrzymali informację, że sa-
mochodem Kia może przemieszczać się kierujący bez 
uprawnień. Po sprawdzeniu okazało się, że 33- letni kie-

rowca miał dożywotni zakaz prowadzenia pojazdów. 
Jego nerwowe zachowanie wskazywało, że może być 
pod wpływem środków odurzających. W związku  
z tym pobrano od niego krew do badań. Za kierowa-
nie samochodem pod wpływem środka odurzającego, 
grozi kara do 2 lat pozbawienia wolności. Ponadto za 
złamanie sądowego zakazu prowadzenia pojazdów 
grozi kara nawet do 5 lat pozbawienia wolności.

W pojeździe podróżowały cztery osoby, wśród nich 
35-letni mieszkaniec powiatu kartuskiego, przy któ-
rym policjanci znaleźli foliową torebkę z zawartością 
suszu roślinnego. Badanie testerem potwierdziło, że 
zabezpieczony przez policjantów susz to marihuana  
o wadze ponad 11 gram. Mężczyzna został zatrzyma-
ny i noc spędził w policyjnym areszcie. Mężczyzna 
usłyszał zarzut posiadania narkotyków, za co grozi     

kara do 3 lat pozbawienia wolności.
Źródło: KPP Kartuzy

fo
t. 

KP
P 

Ka
rt

uz
y

fo
t. 

KP
P 

Ka
rt

uz
y

fo
t. 

KP
P 

Ka
rt

uz
y

Kartuscy policjanci niemal codziennie infor-
mowani są o oszustwach w sieci. Ofiarą takich 
oszustw może być każdy, bez względu na wiek. 
Robiąc zakupy lub sprzedając jakiś produkt przez 
Internet należy zachować szczególną ostrożność. 
Niedawno policjanci przyjęli kolejne dwa zgło-
szenia dotyczące oszustwa, które polegały na wy-
korzystaniu aplikacji sprzedażowej oraz zakupu 
akcji w spółce.

Na komendę zgłosił się mężczyzna, który ko-
rzystając ze znanej platformy ogłoszeniowej 
OLX został oszukany. Chcąc zakupić maszynę 
stolarską, nawiązał kontakt ze sprzedającym, aby 
omówić szczegóły transakcji. By potwierdzić chęć 
zakupu przedmiotu za kwotę 5900 zł mężczyzna 
przelał 2800 zł zaliczki. Po wykonaniu przelewu 
nie otrzymał przedmiotu, a kontakt ze sprzedają-
cym się urwał.

Również do kartuskich mun-
durowych zgłosiła się kobie-
ta, która zeznała, że została 
oszukana na kwotę 6 tysięcy 
złotych. Według kobiety jakiś 
czas temu przeglądając Inter-
net, zobaczyła reklamę, zachę-
cającą do zakupu akcji spółki 
„Baltic Pipe”. W związku z tym, 
że zainteresowała się rekla-
mą, wypełniła ankietę, gdzie 
podała swój numer telefonu. 
Skontaktował się z nią męż-
czyzna, który przedstawił się 
jako doradca firmy inwestycyj-
nej. Niestety kobieta skusiła się 
na obietnice szybkiego zysku  
i podała rozmówcy swoje dane. 
W kolejnych krokach oszust 
instruował osobę, polecił po-
twierdzić przelew zysków z in-
westycji, co kobieta uczyniła. 

76-letnia mieszkanka powiatu kartuskiego w ten 
sposób straciła 6 tysięcy złotych. Teraz wyjaśnie-
niem sprawy zajmują się funkcjonariusze.

- Pamiętaj! Weryfikuj kto i co do ciebie pisze. 
Nie klikaj w nieznajome linki do stron. Nie po-
dawaj swoich danych do logowania. Nie wpisuj 
nigdzie numeru swojej karty – przypomina poli-
cja. – Czytaj SMS-y od banków. Zwróć uwagę na 
to, co autoryzujesz. Poznaj zasady bezpieczeństwa 
swojego banku i stosuj się do nich gdy korzystasz  
z portali aukcyjnych. Miej ograniczone zaufanie 
do potencjalnych kontrahentów. Rozliczaj się 
bezpośrednio przez dany portal. Unikaj bezpo-
średnich transakcji. Uważaj na próby nawiąza-
nia kontaktu poza portalem, na przykład przez  
WhatsApp czy Messenger.

Źródło: KPP Kartuzy

Nie daj się oszukać 
w internecie 
KARTUZY | Każdego dnia do kartuskiej komendy spływają zgłoszenia doty-
czące oszustw. Internet to duża wygoda dla osób, które chcą kupić jak i sprze-
dać wystawione na aukcjach rzeczy. Niestety w wirtualnym świecie są rów-
nież oszuści, którzy tylko czekają na okazję, aby nas okraść.
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Rebelia Kartuzy  
z workiem medali 

Zakończenie sezonu 
kartuskich wędkarzy 

KICKBOXING | Zawodnicy pod wodzą Patryka Zaborowskiego - szkoleniowca Rebelii oraz Kadry Polski 
wywieźli z Solejówka kilka medali z różnego kruszcu.

WĘDKARSTWO | Kartuskie koło Polskiego Związku Wędkarskiego zorganizowało zawody na 
zakończenie wędkarskiego sezonu.

W ramach Poland Kickboxing Challange rywali-
zowało 251 zawodników z 30 klubów z całego kraju 
w trzech formach walki kickboxerskiej. Podopiecz-
ni Patryka Zaborowskiego łącznie zdobyli 17 medali  
w różnych kategoriach wiekowych. 

Ten wynik jest o tyle budujący, że wielu z tych za-
wodników było debiutantami. 

Reprezentanci Kaszub na Poland Kickboxing 
Challange  

Blanka Szałach - złoty medal soft- contact 
Grzegorz Socha - złoty medal soft-contact 
Patryk Klamrowski - złoty medal kick-light kadet 

starszy 
Bartosz Zając - złoty medal kick-light  kadet młodszy 
Armin Wilczewski - złoty medal Kick-light senior 

Łukasz Socha - złoty medal kick-light weteran 
Maja Zblewska - srebrny medal soft-contact 
Mateusz Zając - srebrny medal kick-light kadet starszy 
Dawid Piask - srebrny medal kick-light kadet starszy 
Nikodem Wilczewski - srebrny medal kick-light junior 
Norbert Utkała - srebrny medal kick-light  kadet 

starszy  
Mikołaj Zygan - srebrny medal kick-light senior 
Dariusz Litwin - srebrny medal kick-light weteran 
Kornelia Hilla - brązowy medal soft-contact 
Bohdan Makhovskyi - brązowy medal soft-contact 
Rafał Gruba - brązowy medal kick-light kadet starszy 
Oskar Weiner - brązowy medal kick-light kadet starszy 
Antoni Piwka - kat. 145 cm soft-contact 
Robert Fierka - kat. 79 kg kick-light junior 

Źródło: kartuzy.pl 

W wydarzeniu wzięło udział kilkudziesięciu miłośni-
ków tej dyscypliny. Organizatorzy przewidzieli rywali-
zację w poszczególnych kategoriach wiekowych. Zawo-
dy wędkarskie rozgrywano nad kartuskimi jeziorami. 

Wyniki zawodów 

Kategoria – Junior do 14 lat: 
1. Miejsce - Antoni Pióro 
2. Miejsce - Alicja Stępień 
3. Miejsce - Szymon Płotka 

Kategoria – Junior powyżej 14 lat 
1. Miejsce - Nikodem Etmański 
2. Miejsce - Hubert Macholla 
3. Miejsce - Jakub Lewarski 

Kategoria – senior 
1. Miejsce - Stefan Makurat 

2. Miejsce - Tomasz Stencel 
3. Miejsce - Mariusz Ochal 

Kategoria - senior 55+ 
1. Miejsce - Włodzimierz Stryjewski 
2. Miejsce - Marek Gruchała 
3. Miejsce - Mieczysław Warmowski 

Źródło: kartuzy.pl 
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Na to wydarzenie przyjechali szachiści z Banina, 
Bytowa, Chwaszczyna, Gdańska, Gdyni, Kartuz, 
Kiełpina, Kolonii, Kwidzyna, Lęborka, Lipusza, 
Łapalic, Olsztyna, Polanowa, Słupska, Sumina  
i Wejherowa. Uczestnicy turnieju rywalizowali  
w pięciu grupach wiekowych, tempem: 10 minut 
na zawodnika, na dystansie siedmiu rund. 

TOP3 w poszczególnych kategoriach 
Kategoria do lat 16, dziewczęta: 
1. miejsce - Julia Antonienko (Banino) 

Kategoria do lat 16, chłopcy: 
1. miejsce - Kacper Gawin (UKS Wda Lipusz) 
2. miejsce - Tomasz Pospieszny (MDK Gdynia) 
3. miejsce - Jakub Majewski (Gdańsk) 

Kategoria do lat 14, dziewczęta: 
1. miejsce - Antonina Wasilewska (SP2 Kartuzy) 

Kategoria do lat 14, chłopcy: 
1. miejsce - Jan Leoniuk (UKS Wda Lipusz) 
2. miejsce - Jakub Walaszczyk (UKS Gedanensis 

Gdańsk) 
3. miejsce - Wojciech Wysokiński (UKS MDK 

Gdynia) 

Kategoria do lat 12, dziewczęta: 
1. miejsce - Oliwia Smagała (UKS 

GRAD Polanów) 
2. miejsce - Aleksandra Gnaciń-

ska (UKS Gedanensis Gdańsk) 
3. miejsce - Lena Spierewka (SP 

2 Kartuzy) 

Kategoria do lat 12, chłopcy: 
1. miejsce - Krzysztof Litera (UKS 

MDK Gdynia) 
2. miejsce - Jakub Sieniek (KKS 

Ormuzd Kartuzy) 
3.  miejsce -  Przemysław War-

mowski (SP2 Kartuzy) 

Kategoria do lat 10, dziewczęta: 
1. miejsce - Antonina Michalak 

(Strefa Kultury Chwaszczyno) 
2. miejsce - Marta Szymanowska (SP2 Kartuzy) 
3. miejsce - Oliwia Domowicz (UKS GRAD 

Polanów) 

Kategoria do lat 10, chłopcy: 
1. miejsce - Alexander McNamara  (KS Magnat) 
2. miejsce - Feliks Piesik (MDK Gdynia) 
3. miejsce - Franciszek Bonemberg (KS Magnat) 

Kategoria do lat 8, dziewczęta: 
1. miejsce Michalina Ryś - Klara (MDK Gdynia) 
2. miejsce - Sara Boguszewska (Banino Szkoła 

AiB) 
3. miejsce - Liliana Szlagowska (Banino Szkoła 

AiB) 

Kategoria do lat 8, chłopcy: 
1. miejsce - Wojciech Lejczak (MDK Gdynia) 
2. miejsce - Cezary Gawroński (UKS Kopernik 

Olsztyn) 
3. miejsce - Borys Czerwonko (Wejherowo)

Źródło: kartuzy.pl 

Szachiści świętowali 
100-lecie Kartuz 
SZACHY | Ponad 100 szachistów rywalizowało w poszczególnych katego-
riach. Do Kartuz przyjechali miłośnicy tego sportu z różnych miast. 

Zmaganiom żeglarskim towarzyszyły nie-
korzystne warunki atmosferyczne: zmienny 
wiatr, deszcz, czy szkwaliste porywy.  
W regatach brało udział 20 załóg. 
Żeglarski Uczniowski Klub ze Stężycy 
wystawił dwie załogi. Po pięciu wyścigach 
Jan Cimiengo oraz Hubert Harmoza zajęli 
siódme miejsce w kat. OPEN i piąte wśród 
chłopców. Natomiast Wiktoria Krauza oraz 
Marta Stępień w kat. U13 skończyły na 
drugiej pozycji. 
- Zakończyliśmy zmagania naszych najmłod-
szych Cadeciarzy w Mistrzostwach Młodzi-
ków w Mikołajkach. Pogoda już jesienna, czyli 
zimno i wietrznie, ale wszyscy zawodnicy dali 
radę – pisał Żeglarski Uczniowski Klub Spor-
towy w mediach społecznościowych. 
Źródło: Żeglarski Uczniowski Klub Sporto-
wy Facebook 

ŻEGLARZE ZE STĘŻYCY RYWALIZOWALI 
W MISTRZOSTWACH MŁODZIKÓW 
ŻEGLARSTWO | W Mistrzostwach Młodzików w Klasie CADET w Mikołajkach rywalizowali 
m.in.: sportowcy Żeglarskiego Uczniowskiego Klubu Sportowego w Stężycy.

fot. Żeglarski Uczniowski Klub Sportowy Facebook 
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